
Pastorační rada 4. 9. 2024 

 

Přítomni: P. Zdeněk Skalický, Miloslav Karabec, Renata Moravcová, Matěj Pešta, Lucie 
Hadáčková, Peter Body, Pavla Košťálová 

Nepřítomni: Lucie Machová, Oldřich Večerek 

 

1. Letní pastorační aktivity farnosti 

o Poděkování za letní aktivity – příměstské tábory Indiáni a Detektivové, aktivní 
léto… 

 

3. Zdechovice 

 Kostel sv. Petra a Pavla předán obci, kompletně se vším 
 Věcné břemeno – liturgické aktivity 

 

4. Opravy památek 

Kostel sv. Jakuba 

 Firma Roubal se ozvala, domluveno, že dokončí projekt na opravy prasklin boční 
kaple sv. Barbory 

 Seženou i firmu na opravu; navrhne rozpočet 
 Poté se seženou dotace 

Márnice 

 Nutná oprava, havarijní stav 
 Čeká se na rozpočet od firmy pana Josefa Kárníka 
 Otázka, kde se seženou peníze, jelikož oprava je akutní. Podle rozpočtu se navrhne 

postup (dotace ministerstvo kultury, sbírka, město…) 
 Potřeba ořezat větve (zajistí Matěj Pešta) 

 

3. Výročí 140 let znovuvysvěcení kostela sv. Jakuba v Přelouči 

 Sobota 19. října 
o 15:00 mše svatá – celebruje biskup královehradecký Mons. Jan Vokál 

 Zpívá i schola 
o 16:00 historická přednáška – Matěj Pešta 
o 17:00 Popelka Nazaretská – koncert přeloučských hudebníků 
o 18:00 občerstvení a společenství na faře 
o Zajistit si pomoc (Lucie Hadáčková) 

 

5. Jubilejní rok 2025 

 Zájezd březen 2025 – Avetour 



o Letecky 21 500,- 
o Busem 9 900,- 
o Na starosti si bere P. Zdeněk Skalický 

 Video z roku 2000 – zajistí Matěj Pešta – předběžný datum pro promítání s kávou je 
neděle 10. 11. 16:00 – 18:00 (pozvat i pana Bečičku) 

 

6. Lepějovice 

 kostel v naší správě 
 dohodnuto, že bude pouť jednou do roka na sv. Michaela 29. 9.  

 
 

7. Přeloučský Betlém 

 Návrh, zda by před kostelem mohl být betlém v podobném stylu, jako jsou osvětlené 
koule na náměstí či andělé na kruhovém objezdu 

 Dát podnět městu, nutná dohoda s knězem… 
 Kdo si vzal na starosti? 
 Návrh – příspěvkový fond paní Gryčové, ale spíše ať si to vezme na starosti město ve 

spolupráci s námi 

 

8. Obrazy v kostele 

Reakce na základě připomínek farníků ohledně nové Cesty Světla a obrazu 1. Zastavení 
Křížové cesty. 

 Stížnost, že není zcela pochopitelné, co obrazy znamenají – Vytvořen text Cesty 
Světla, bude ještě upraven a dán v kostele lidem do ruky, aby si jej mohli promeditovat 

 Stížnost, že se nehodí do kostela, že není vhodné takovéto moderní umění 
v historickém kostele 

 Jak jsou tyto obrazy financovány 
o Potřeba lidem vysvětlit financování farnosti – co se platí ze sbírek, jak budou 

financovány opravy památek atd. 

 

9. Komunitní centrum 

Vyhotovena nová studie od pana Pavla Šlechty, byly vyhotoveny čtyři varianty a po vzájemné 
dohodě a debatě zvítězila varianta IV.  

 S návrhy pro změny v kuchyni – potřeba sklad, lepší kuchyň bez barového pultu 
 Proč nakonec vybrána 4. Varianta 

o lepší propojení zahrady a selské jizby 
o kuchyň uprostřed budovy 
o lepší přístupnost kuchyně jak pro galerii, tak pro selskou jizbu, vhodná 

vzdálenost 

 

 

Další pastorační rada 2. 10. 2024  


